
Beseda s Alenou Mornštajnovou
V  úterý  19.  března  2024  proběhla  v  aule  beseda  s  českou
spisovatelkou Alenou
Mornštajnovou. Mezi její knihy patří Slepá mapa, Listopád,
nejnovější kniha Les v domě
nebo pravděpodobně její nejslavnější počin Hana. Tato kniha je
součástí seznamu maturitní
četby, beseda byla tudíž zaměřena zejména na ni.
Během šedesáti minut byly odkryty reálné lidské osudy, které
sloužily jako podklad ke knize.
Autorka  nám  osvětlila,  proč  si  zvolila  právě  toto  téma,
souvislost s její osobou jakožto
rodačkou Valašského Meziříčí i to, jak probíhal samotný proces
psaní. Zmíněna byla
divadelní představení inspirovaná knihou a očekávaný film.
Závěrem byl dán prostor na dotazy, po němž byla možnost získat
podpis do svého výtisku
Hany či jiné z autorčiných knih.

Aneta Rohulánová, 4.B

https://www.gymnachod.cz/aktuality/beseda-s-alenou-mornstajnovou/


 

ECHO:  Robotiáda  2024-  sice
bez  medaile,  ale  i  tak
úspěšní
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(Echo: 22.3.2024)

Velikonoční  turnaj
v basketbalu
Dne 27. 3. 2024 proběhl na našem gymnáziu mezitřídní turnaj v
basketbalu pro studenty vyšších ročníků. Basketbalové bitvy se
zúčastnilo 8 týmů, ze kterých se nejlepším stalo družstvo ze
7.W.

Děkujeme všem zúčastněným a těšíme se na další ročník! 
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Subterra cup – Národní finále
ve florbalu středních škol
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Dne 21. 3. se naši středoškoláci zúčastnili Národního finále
turnaje Subterra cup v pražském Braníku, kam si vybojovali
postup jako vítězové krajského kola.

V konkurenci nejlepších školních družstev z celé ČR rozhodně
nezklamali a obsadili pěkné 5.místo. 

Utkání ve skupině:

JG – SŠP Jihlava 1:4, branka: Kašpar

JG – Gymnázium Znojmo 2:2, branky: Steiner, Špaček

JG – SPŠ stavební Ostrava 2:1, branky: Kašpar, Hanuš

Se čtyřmi body postup ze třetího místa do čtvrtfinále.

Čtvrtfinále:

JG – Gymnázium Pardubice 0:3

Velmi vyrovnané utkání rozhodli pardubičtí ve druhém poločase.
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Utkání o 5.místo:

JG – Gymnázium Šumperk 3:2, branky: Bouček, Špaček, Hanuš

Sestava JG: brankáři David Fröde a Adam Richter – obránci
David Špaček, Martin Hanuš, Jakub Jireček a Honza Prouza,
útočníci  Kuba  Vysoký,  Ondra  Lukavský,  Kuba  Steiner,  Lukáš
Bouček, Eda Vlach a Adam Kašpar.

Našim chlapcům děkuji za vzornou reprezentaci školy, příští
rok finále v O2 aréně dopadne!

 

Fyziklání 2024
V  Praze  v  hale  výstaviště  v  Letňanech  proběhla  16.  února
úžasná  mezinárodní  soutěž  pětičlenných  družstev  v  řešení
fyzikálních úloh na čas – Fyziklání. Celkově soutěžilo 256
týmů a tak včetně organizátorů a doprovodu bylo v hale na 1400
lidí. Naši školu reprezentovala pětice ze septimy 7W, Adam
Hrnčíř, Diana Čelková, Ondra Pachta, Anežka Staňková a Daniel
Kumpošt. O tvrdosti konkurence svědčí, že v jejich soutěžní
kategorii bylo 86 družstev a ve výsledku nejlepší český tým
byl  až  devátý.  Na  prvních  osmi  místech  byli  Slovinci,
Slováci2x, Indové2x, Bulhaři, Brazilci a Rakušáci. Naši borci
se neztratili a dosáhli na 58 příčku. Na fotografiích je naše
družstvo a celkový pohled na soutěžící před zahájením soutěže.

https://www.gymnachod.cz/aktuality/fyziklani-2024/


První  zasedání  školního
parlamentu
Dnes, 26. 3., se poprvé sešel nově zvolený školní parlament.
Dorazilo 15 studentů, kteří zastupují svoji třídu a budou se
snažit prosadit návrhy a nápady svých spolužáků.

Zástupci tříd zvolení ať už náhodou, na popud kamarádů, nebo
naopak na základě vlastní iniciativy se na úvod představili a
seznámili ostatní se svým programem. Mezi hlavní požadavky
patří zejména celkové zlepšení života na našem gymnáziu. Bylo
zmíněno i vyučování finanční gramotnosti a zvýšení povědomí o
tomto tématu a také zlepšení komunikace mezi vedením školy a
studenty,  především  nově  vzniknuvším  školním  parlamentem.
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Mladší členové by chtěli získat nové zkušenosti v diskutování
a debatování, mimo jiné i v prosazování myšlenek v zájmu svých
spolužáků. Vícekrát zazněla i prosba o pozvednutí stavu toalet
a celkové doplňování základních hygienických potřeb, jako jsou
papírové utěrky, mýdlo a menstruační pomůcky pro dívky. Nebyla
opomenuta ani situace „barelu“ v prostorách skříněk, které si
jistě každý z nás v posledním týdnu všiml. Konkrétnímu řešení
těchto nedostatků se bude parlament věnovat na následujících
schůzích.

Po vzájemném seznámení všech členů se přešlo na volbu předsedy
školního  parlamentu.  Hlasovalo  se  připravenými  volebními
lístky, na které měl každý člen možnost napsat svoji volbu.
Byl vyhlášen kandidát s nejvyšším počtem hlasů a předsedou se
stal Tomáš Strašík (5.V). Bez průtahů započalo hned poté i
volení čtyř zástupců do rady školního parlamentu. Každý člen
dal hlas čtyřem kandidátům a po sečtení hlasů se členy rady
stali Barbora Říhová (6.V), Jakub Váňa (2.B), Mikoláš Hruša
(7.V) a Daniel Kumpošt (7.W). Rada bude tvořit ústřední jádro
parlamentu a bude prosazovat projednané návrhy před vedením
školy.

Následovala  krátká  diskuze,  ve  které  se  mluvilo  hlavně  o
termínech  setkávání  školního  parlamentu.  Diskutovalo  se  o
pozitivech  a  negativech  ranních  setkání  a  výhodách  i
nevýhodách schůzek o přestávkách či po škole. I v této otázce
však bylo nakonec dosaženo shody, a tak mohlo po několika
následujících  informačních  dotazech  první  zasedání
studentského  parlamentu  Jiráskova  gymnázia  skončit.

Nově zvolený předseda parlamentu zhodnotil zahajovací schůzi
školního parlamentu takto: „Schůze byla příjemná a přiměřeně
dlouhá. Jsem spokojen, že se mohu setkávat s oponenty, kteří
rádi diskutují.“

Další schůze proběhne za čtrnáct dní a do té doby může každý z
našich studentů přijít s návrhy na zlepšení fungování našeho
gymnázia.



Za studentskou redakci JGN Nikola Matějů 7.W (text) a Adéla
Bělobrádková 6.V (foto)
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